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La cavalcada de Reis de Figue-
res ja no tindrà animals. Ni drome-
daris ni cavalls desfilaran en el se-
guici de Ses Majestats els Reis d’O-
rient del proper  de gener. Es tan-
ca així una polèmica iniciada l’any
passat amb una recollida de fir-
mes que demanava precisament
que no s’hi utilitzessin animals.

La regidora de Medi Ambient,
Sònia Trilla (PSC), ha confirmat
en declaracions a Diari de Girona
la decisió presa per l’equip de go-
vern. «Els animals s’han de veure
en el seu hàbitat», defensa, i sub-
ratlla que a Figueres no hi tenen
cabuda ni els espectacles ni les fi-
res en què hi hagi animals. 

Trilla recorda que els socialistes
duïen aquest punt en el programa
electoral i que la mesura s’encami-
na a convertir Figueres en ciutat
Animal Friendlyper «anar més en-
llà» de la defensa dels drets dels
animals, no només els de compa-
nyia. 

Per la seva banda, la regidora de
Festes, Ester Marcos (ERC), diu
que els cavalls, camells i ases que
s’han utilitzat en els recorreguts
d’altres edicions eren «perfecta-
ment prescindibles», en declara-
cions a l’Agència Catalana de No-
tícies. Considera que només calia
posar-hi «una mica més d’imagi-
nació» per aconsegur un especta-
cle amb «el mateix efecte visual» i
«la mateixa durada». I remarca:
«Crec que ningú els trobarà a
 faltar». 

Marcos no ha volgut revelar
com serà la cavalcada d'enguany,
però ha dit que l'estan ultimant i
que estudien la possibilitat d'in-
corporar-hi noves comparses.
També es mantindrà la mesura in-
troduïda l'any passat de comptar
amb un rei negre sense pintar. 

ANNA FONT FIGUERES 

La cavalcada de Reis
de Figueres serà
lliure d’animals

Els habituals dromedaris i cavalls ja no
participaran en el seguici de Ses Majestats


El debat sobre l’ús d’animals a
la cavalcada de Reis es va posar el
desembre passat sobre la taula,
després que una entitat animalista
impulsés una recollida de firmes
per acabar amb aquesta pràctica. 

Els precedents
L’anterior govern del PDeCAT va
deixar per a aquest any la decisió
de prescindir o no dels animals,
però aleshores es van comprome-
tre a estudiar la proposta de la

campanya ciutadana que en re-
clamava la substitució per «alter-
natives ètiques». En el seu mo-
ment, el regidor de Cultura Popu-
lar, Quim Felip, destacava que en
els darrers anys s’havia reduït pro-
gressivament la presència d’ani-
mals en aquests espectacles. 

Figueres  passa a formar part del
grup de ciutats, com Roses, que
celebraran l’arribada dels Reis
d’Orient sense animals sobre
 l’asfalt. 

DdG FIGUERES

■La Guàrdia Urbana ha desallot-
jat un mas abandonat que estava
ocupat il·legalment i que ocasio-
nava molèsties veïnals. L'Ajunta-
ment de Figueres ha tapiat les
obertures d'accés a l'immoble, si-
tuat al carrer Port de la Selva, da-
vant les reiterades queixes dels
veïns pel mal estat de l'edifici, la
falta de serveis bàsics i la presèn-
cia d'ocupants que hi passaven la
nit i hi feien foc.

A través d'una actuació conjun-
ta de la Guàrdia Urbana i la regi-
doria de Serveis Urbans, es van
identificar i desallotjar cinc ocu-
pants als quals es va oferir allotja-
ment, malgrat que el van rebutjar,
segons el consistori. 

Paral·lelament, operaris de la
brigada van procedir a tapiar tots
els accessos a l'immoble de la
planta baixa per impedir-hi de
nou l'accés.

La Guàrdia
Urbana
de Figueres tapia
i desallotja
un mas ocupat

L’Alt Empordà
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■Figueres ha celebrat els  anys
de l'arribada del poble gitano a
Catalunya. La ciutat, una de les
primeres on es va establir la co-
munitat, va acollir ahir els actes
commemoratius de l’efemèride
amb una crida per la seva «inclu-
sió» i en contra de la «discrimina-
ció». En l’acte institucional a
l’Ajuntament de Figueres, l’alcal-
dessa Agnès Lladó va denunciar
precisament la «persecució i el ge-
nocidi» que ha patit el poble gita-
no al llarg dels anys i n’ha reivin-
dicat el respecte. 

«Hem de combatre l'antigita-
nisme i l'exclusió i posar llum en
la història del poble gitano» ha re-
marcat Lladó, acompanyada pel
regidor de Serveis Comunitaris,
José Castellón, el primer edil gita-
no de la ciutat. Figueres és la pri-
mera ciutat en acollir la comme-
moració de l'arribada dels gitanos
a Catalunya, establerta el  de
novembre.

Segons els historiadors, l’arri-

bada del poble gitano a Catalunya
data de fa  anys. El primer do-
cument on se’n té constància
 correspon al  de novembre de
, en el qual el rei Alfons V sig-
nava a Perpinyà un salconduït a
Tomàs de Saba. Precisament per
això s’ha escollit aquesta data per
commemorar l’efemèride. 

Els primers gitanos de Figueres
En el cas de Figueres, la primera
prova de l’establiment de la comu-
nitat gitana és del . Així ho de-
talla el periodista i historiador Pau
Subirós en una investigació re-
cent, que a través dels anomenats
«documents de control» ha pogut
detallar els noms d’aquells pri-
mers gitanos figuerencs, que esta-
ven confinats en un únic  carrer de
la ciutat del qual no podien sortir. 

La d’ahir és la primera vegada
que es commemora el dia de
l’arribada del poble gitano i Figue-
res va ser la ciutat escollida preci-
sament per ser un dels primers
llocs on es van establir. L’acte va

comptar amb la presència del di-
rector general d'Acció Cívica i Co-
munitària de la Generalitat, Ber-
nat Valls, que va assegurar que la
Generalitat treballa per al reconei-
xement del poble gitano i en la
lluita contra el racisme i l'antigita-
nisme. «Intentem donar passes

cada cop més grans», va dir, i va
avançar la creació de l'Institut Ca-
talà del Poble Gitano així com el
compromís contra l’antigitanis-
me. 

La celebració a l’ajuntament
també va comptar amb la Nadia
Fernández, una veïna del barri de

Sant Joan de Figueres, on es con-
centra la comunitat gitana, que
està cursant estudis de Dret i que
exerceix de professora en el pro-
grama d’escolarització d’adults.
Fernández va defensar ser un re-
ferent per a la seva comunitat i va
reivindicar que Figueres deixi de
ser una ciutat «de sectors» i que es
converteixi en «una sola». 

L’acte també va comptar amb el
president de la Federació d’Asso-
ciacions Gitanes de Catalunya
(Fagic), Simón Montero, i l’asses-
sor polític de l’entitat, Manuel He-
redia. Ambdós van defensar «l’or-
gull» de pertànyer a la comunitat
i van recordar els greuges que han
patit al llarg de la història. 

La programació d’actes va se-
guir amb una exposició a la biblio-
teca de Figueres, i també es van or-
ganitzar activitats a escoles, com
un taller de rumba catalana o con-
tes gitanos. A la tarda es va cele-
brar a la plaça Catalunya una ac-
tivitat cultural del poble gitano
abans de la clausura.  

La ciutat ha commemorat l’efemèride amb una crida per la inclusió del col·lectiu i un programa d’actes per difondre’n la
història i la cultura Va ser un dels primers llocs on es van establir i el primer document del seu pas per Catalunya és del 1415 

Figueres reivindica el poble gitano
en l’acte dels 600 anys de la seva arribada

Assistents a l’acte institucional a l’ajuntament. ANNA FONT

ANNA FONT AVINYONET DE PUIGVENTÓS

■ Queixes a Avinyonet de Puig-
ventós per l’incivisme i les des-
trosses que els visitants ocasionen
en parets i barraques de pedra
seca. Una família del municipi de-
nuncia públicament destrosses
en terrenys forestals de propietat
privada, deixalles dels excursio-
nistes i enfrontaments amb bole-
taires. 

És el que ha patit en Marc Puig
en les darreres setmanes. La seva
família és propietària d’un terreny
a la Garriga d’Empordà, entre
Avinyonet i Llers, i ha patit nom-
broses destrosses ocasionades pel
pas de persones. Diu estar-ne
«fart» perquè és un problema que
arrosseguen «des de fa temps». 

Explica que les parets més bai-
xes són d’un metre i mig i que la
seva família ha col·locat una porta
de fusta d’accés a la parcel·la de
propietat privada que en els
 darrers dies s’han trobat trencada.
«Cada setmana hem de refer parts
de la paret de pedra seca», asse-
gura. Aquestes estructures estan

catalogades i protegides com a Bé
Cultural d’Interès Local (BCIL). 

Els agreujants
La situació diu que s’agreuja
«quan comença la temporada de
cacera» i que a mitjans d’octubre
s’intensifica amb la presència de
boletaires, quan subratlla que
creix el volum de deixalles. Però el
detonant que l’ha empès a fer-ho
públic va ser, assegura, un enfron-
tament amb un boletaire la set-
mana passada mentre Puig es tro-
bava a la finca, durant el qual va
patir una ferida a la mà amb una
eina de buscar bolets. Ho ha posat
en coneixement dels Mossos

Queixes a Avinyonet de Puigventós
pels boletaires i excursionistes incívics 
Denuncien destrosses
en parets i barraques
de pedra seca, deixalles
i haver rebut amenaces 

La porta d’accés i part de la paret de la finca destrossada. LLUÍS PUIG HORTÓS

ANNA FONT FIGUERES

■L’exregidor d’Urbanisme de Ro-
ses, Carles Pàramo, i anterior-
ment alcalde del municipi, va de-

clarar ahir als jutjats de Figueres
per la querella interposada pel
promotor d’Immogestió per pre-
sumpta prevaricació relacionada
amb el decret d’alcaldia de cessa-
ment de l’activitat d’uns aparta-
ments turístics.

És la mateixa querella per la
qual l’alcaldessa, Montse Mindan,
també investigada, va declarar a
principis de novembre i per la

qual aquest dilluns l’Ajuntament
en demanava l’arxiu en conside-
rar que s’havia actuat d’acord amb
la legalitat. 

Després de la seva declaració,
Pàramo va defensar en declara-
cions a Diari de Girona que es va
emparar en els informes tècnics.
«El paper del polític en la tramita-
ció d’una llicència d’activitat és
molt petit», destacava. I és que, se-

Pàramo declara per la querella d’un
promotor contra l’Ajuntament de Roses
El jutge investiga presumpta
prevaricació per ordenar
el cessament de l’activitat
d’uns apartaments turístics

gons va detallar Pàramo, els «re-
gidors i l’alcaldessa només apro-
ven o deneguen en funció de si els
enginyers municipals i els bom-
bers informen favorablement o
negativa». 

Els fets es remunten al mes de
gener del , quan el promotor
immobiliari va demanar a l’Ajun-
tament un canvi de titularitat
d’una activitat d’establiment tu-
rístic. El consistori li va requerir
que «legalitzés» l’establiment per
poder fer l’activitat d’acord amb la
normativa, però el desembre del
 l’Ajuntament va emetre un
decret d’alcaldia en què s’ordena-

va el cessament de l’activitat. 
El promotor denuncia que

aquest va ser «arbitrari» perquè ja
havia entregat la documentació
conforme havia fet les millores re-
querides en matèria de risc d’in-
cendis. Dos mesos després, el fe-
brer del , l’Ajuntament
 revocava el cessament de l’activi-
tat. El denunciat al·lega que li va
ocasionar importants pèrdues
econòmiques en la temporada tu-
rística del . Precisament,
l’Ajuntament ha demanat l’arxiu
emparant-se en un informe de la
Comissió Jurídica que els dona la
raó. 

d’Esquadra i els Agents Rurals. 
Des de l’Ajuntament, l’alcaldes-

sa, Júlia Gil, alerta que s’està fent
malbé patrimoni històric que des
del municipi vetllen per preservar.

«No es poden tolerar aquests
comportaments», alerta, però «no
podem acusar ni boletaires, ni ca-
çadors ni excursionistes», destaca
l’alcaldessa. 
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Pla de xoc del Govern per sortir  
de la paràlisi en energia sostenible

ment prioritari (ZDP), aprovades 
pel Govern, i s’havien d’adjudicar 
per concurs. 

L’esperit de la nova norma és to-
talment diferent del que hi havia 
fins ara, bàsicament perquè s’obre a 
tot el territori català la instal·lació 
d’energies renovables. Ara la im-
plantació d’instal·lacions s’estén a 
tot el territori, i se’n simplifica la 
tramitació. Això sí, els projectes eò-
lics i fotovoltaics hauran de respec-
tar la normativa vigent en matèria 
urbanística i ambiental. 

“Anem molt endarrerits en re-
novables”, va reconèixer la conse-
llera d’Empresa i Coneixement, 

Fins ara els parcs eòlics de més de 10 MW s’havien 
d’adjudicar per concurs. SANTI IGLESIAS

El Govern va aprovar ahir un de-
cret que intenta treure les energi-
es renovables de la paràlisi en què 
es troben a Catalunya. La nova 
norma deroga el decret 147 del 
2009, que es va convertir en un 
autèntic impediment per al des-
envolupament de les energies re-
novables a Catalunya per les limi-
tacions que imposava el mapa eò-
lic, ja que els parcs de més de 10 
megawatts (MW) s’havien d’im-
plantar en zones de desenvolupa-

BARCELONA
X.G.

Àngels Chacón. Per aquest motiu, 
la nova norma modifica i simplifica 
la tramitació energètica, ambiental 
i urbanística. En el nou procedi-
ment la tramitació es farà en fines-
treta única en un màxim de 13 me-
sos des de la sol·licitud si es com-
pleixen tots els requisits i s’aporta 
la documentació necessària. 

En aquest nou procediment, es 
presentarà una sol·licitud i es cons-
tituirà una ponència que establirà si 
l’emplaçament és viable. Aquesta 
ponència es pronunciarà en un mà-
xim de tres mesos, i si dona per bo 
l’emplaçament, es tramitaran de 
manera conjunta totes les autorit-

ENERGIA

Catalunya, a la cua en renovables
tat. Per davant hi ha comunitats 
com Castella i Lleó, Galícia, Andalu-
sia, Castella-la Manxa i Extremadu-
ra, amb percentatges sobre el total 
de les renovables de l’Estat que van 
del 21,7% al 7,7%. Castella i Lleó, per 
exemple, genera una cinquena part 
de l’electricitat d’origen renovable 
d’Espanya, mentre que Catalunya 
no arriba al 9%. 

Però el problema no és només la 
baixa capacitat instal·lada a Catalu-
nya, sinó la paralització del sector 
enfront del fort creixement que es 
produeix en altres comunitats. Se-
gons les patronals eòlica i fotovol-
taica de Catalunya, EolicCat i 
Unefcat, respectivament, “Catalu-
nya ha passat de ser puntera en re-
novables a l’Estat a ocupar el vagó 
de la cua”. Aquestes patronals des-
taquen que Catalunya només ha si-
gut capaç de captar l’1,8% de la nova 
potència eòlica en tramitació activa 
a Espanya, i s’ha situat només per 
davant de la Rioja, en un rànquing 
que encapçala l’Aragó amb un 23% 
de la captació. En energia solar foto-
voltaica la situació és pràcticament 
la mateixa: dels 3.000 MW que s’es-
tima que seran connectats aquest 
any a Espanya, només un 1,9% seran 
a Catalunya. A més, només un 21% 
de tota l’electricitat generada al 
Principat té un origen renovable, un 
percentatge que només és pitjor al 
País Valencià (18%).  

En paral·lel, Catalunya ha quedat 
al marge de l’allau d’inversions en 
renovables a Espanya que s’ha pro-
duït des de l’any 2017, quan el go-
vern espanyol va reprendre les sub-
hastes. De les dues subhastes del 
2017, que sumen uns 200 projectes, 
només sis eren a Catalunya. I tot i 
això, “avui dia a Catalunya no n’hi 

Fonts
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L E S  E N E RG I E S  R E N OVA B L E S  P E R  CO M U N I TAT S

L ’ E N E RG I A  A  C ATA LU N YA

Percentatge de renovables sobre el total de potència instal·lada i potència de renovables en MW

Font: Red Elèctrica Espanyola i Generalitat de Catalunya / Gràfic: Esther Utrilla
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El Principat capta menys del 2% dels nous projectes en tramitació a Espanya

Economia

Catalunya va ser la comunitat pio-
nera en la introducció de l’energia 
eòlica –llavors l’única renovable– a 
Espanya. El primer aerogenerador 
de l’Estat es va instal·lar a Vilopriu, 
al Baix Empordà, l’any 1984. I el 
1991 s’inaugurava el parc eòlic del 
Pení, a Roses, el primer d’Espanya. 
Però 17 anys després Catalunya ha 
perdut el tren i se situa a la cua 
d’Espanya en energies renovables, 
molt lluny dels objectius marcats 
per als anys 2030 i 2050. Ara hi ha 
instal·lats poc més de 1.200 MW eò-
lics i només 300 de fotovoltaica a 
Catalunya, quan l’objectiu per al 
2030 és arribar a 4.000 MW eòlics 
i 6.000 MW de fotovoltaica. Una 
meta que s’hauria de multiplicar 
per al 2050, quan ja s’hauran apagat 
les tres centrals nuclears que hi ha 
en funcionament a Catalunya. 

Però, mentre a la resta d’Espanya 
hi ha hagut un desplegament mas-
siu de les energies renovables, a Ca-
talunya, amb el decret 147/2009 
que ahir va derogar el Govern, hi ha 
hagut una frenada total. “Anem 
molt endarrerits en renovables”, va 
assegurar la consellera d’Empresa 
i Coneixement, Àngels Chacón. Ara, 
amb la nova regulació, el Govern es-
pera impulsar els grans desenvolu-
paments de renovables, però també 
l’augment de l’autoconsum. 

Un sector paralitzat 
De fet, malgrat que Catalunya és 
una de les comunitats amb més pro-
ducció d’electricitat i amb més con-
sum, només té un 7,3% de tota la po-
tència renovable instal·lada a l’Es-

BARCELONA
XAVIER GRAU
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El govern va aprovar ahir el
decret que desplega el re-
glament d’armes del cos
d’Agents Rurals, una de-
manda històrica que esta-
va pendent des de fa 16
anys i que s’havia reactivat
especialment després de
l’assassinat de dos agents a
mans d’un caçador sense
llicència d’armes el gener
del 2017 a Aspa (Segrià).
El decret, que entrarà en
vigor vint dies després de la
seva publicació al DOGC,
pretén reforçar la segure-
tat del cos i regular l’ús i la
tipologia de les armes a què
poden accedir els agents, i
arriba després de consen-
suar-se el text amb l’asso-
ciació professional i els di-
versos sindicats afectats.
La facultat d’ús d’armes
pretén potenciar el rol de
cos de vigilància i de pro-
tecció del medi ambient
dels Agents Rurals.

La nova normativa, que
s’estructura en cinc capí-
tols, regula la titularitat,

l’administració i els tipus
d’armes que es poden uti-
litzar; habilita l’ús d’arma-
ment en determinades
condicions; fixa els requi-
sits, les proves i la formació
necessària per accedir-hi i
regula les mesures de segu-
retat que ha d’assumir el

cos, com ara el dipòsit i l’as-
signació de les armes.

L’aprovació del regla-
ment és una de les princi-
pals accions previstes en el
pla estratègic del cos
d’Agents Rurals que el go-
vern va aprovar al juliol, tot
i que estava pendent des

del 2003, quan la llei va es-
tablir que només utilitza-
ria armes en les actuacions
que ho requerissin, si bé el
tipus d’armament s’havia
de determinar per regla-
ment. La llei original del
1988 ja establia que els
Agents Rurals eren un cos

armat. La nova mesura de
seguretat s’afegeix a d’al-
tres que ja s’han implan-
tat, com ara l’adquisició
d’armilles antibales, for-
mació específica en tècni-
ques de seguretat o conve-
nis de col·laboració amb al-
tres cossos policials. ■

Aprovat el reglament
d’armes dels Agents Rurals

Òscar Palau
BARCELONA

a La normativa n’habilita l’ús en determinades circumstàncies i fixa totes les condicions que calen per
accedir-hi a El desplegament, pendent des del 2003, es va reactivar arran dels assassinats d’Aspa

El govern va aprovar ahir con-
cedir la medalla d’or de la Ge-
neralitat a l’escriptor Josep
Vallverdú i a la geògrafa Anna
Maria Cabré per les seves
destacades i dilatades trajec-
tòries professionals. Vallver-
dú, de 96 anys, és un referent
en el món de les lletres cata-
lanes, amb una prolífica i di-
versificada obra en diversos
camps, sobretot en el camp
de la literatura infantil. Cabré
és un referent en el seu àmbit
com a fundadora i directora
durant trenta anys del Centre
d’Estudis Demogràfics.

Dos agents rurals, l’últim estiu en una actuació a Roses ■ MANEL LLADÓ / ARXIU
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Medalles d’or
a Anna Cabré i
Josep Vallverdú

El Tribunal Suprem ha
preguntat a la fiscalia si és
competent per investigar
la diputada de Junts per
Catalunya (JxCat) Laura
Borràs pels presumptes
contractes irregulars
quan presidia la Institució
de les Lletres Catalanes
(ILC). Segons han infor-
mat fonts de l’alt tribunal,
el Suprem ha decidit de-
manar un informe al fiscal
sobre aquesta competèn-
cia després de rebre l’ex-
posició raonada que li ha
enviat la titular del jutjat
d’instrucció número 9 de
Barcelona, Sílvia López,
que veu indicis de delicte.

La decisió de la jutgessa
de remetre el cas al Su-
prem és deguda al fet que
Borràs, en la seva condició
de diputada al Congrés
dels Diputats, és una polí-
tica aforada i només pot
ser investigada pel Su-
prem.

Les indagacions que la
jutgessa havia fet fins ara
s’havien centrat en un
col·laborador de la diputa-
da i exconsellera de Cultu-
ra, que està processat per
tràfic de drogues i falsifi-
cació de moneda. ■

El TS pregunta
a la fiscalia si
ha d’investigar
Laura Borràs
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Una seixantena de perso-
nalitats argentines, entre
les quals figuren el premi
Nobel de la pau Adolfo Pé-
rez Esquivel i la presiden-
ta de les Madres de la Plaza
de Mayo, Hebe de Bonafi-
ni, han signat un manifest
de suport a Catalunya en
el qual demanen una solu-
ció dialogada al conflicte
polític entre Catalunya i
Espanya.

Amb el lema Argentina

amb Catalunya. Pel res-
pecte als drets i les lliber-
tats, el manifest, impulsat
pel Comitè Argentí de Soli-
daritat amb el Poble Cata-

là, advoca per una solució
que s’ha de basar “en l’am-
nistia dels presos polítics,
la fi de la repressió i el res-
pecte al dret a l’autodeter-
minació de Catalunya”.

Les persones que hi sig-
nen pertanyen al món po-
lític, acadèmic i de la lluita
pels drets humans. No no-
més critiquen la judicialit-
zació de la política, “que
s’evidencia novament en
la sentència dictada pel
Tribunal Suprem contra
nou líders independentis-
tes”, sinó que posa el focus
sobre la “retallada alar-
mant de drets i llibertats a
l’Estat espanyol” i fa una
crida a la comunitat inter-
nacional perquè doni su-
port al diàleg polític. ■

Redacció
BARCELONA

a Seixanta persones,
entre elles un premi
Nobel de la Pau,
signen un manifest

Suport de personalitats
argentines a Catalunya

Adolfo Pérez Esquivel,
premi Nobel de la pau, és un
dels signants ■

CUJEDA
Resaltado
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El piloto español Maverick Viñales (Yamaha) ha despedido el test de MotoGP en

el Circuito de JerezÁngel Nieto como el más rápido de la combinada, después de

que el mal tiempo marcase este martes la segunda jornada de entrenamientos,

impidiendo que los pilotos pudiesen rodar con tranquilidad.

El de Roses, con un mejor crono de 1.37.187 establecido el lunes y a pesar de

ser cuarto en la segunda jornada, se impuso en el último test del año al campeón

Marc Márquez (Repsol Honda), el más veloz este martes tras completar 14

vueltas, y a Àlex Rins (Suzuki). Así, el segundo test postemporada, después del

de Valencia, confirma el buen funcionamiento de las M1, que presentan un

depósito de combustible ligeramente distinto.

Los pilotos pudieron rodar algo menos de 20 vueltas este martes a excepción de

Tito Rabat antes de que la lluvia trastocase sus planes al mediodía, y fueron

pocos los que se animaron a salir por la tarde con el asfalto mojado.

El de Cervera se subió a lomos de la RC213V 2020 por la mañana antes de la

aparición de la lluvia, y fue el más rápido del día a pesar de la luxación que le

obligará a pasar este miércoles por quirófano. Mientras, su hermano y compañero

Àlex usó las motos de 2019 y rodó en condiciones de mojado. Rins, por su parte,

fue el primero en probar el trazado bajo la lluvia para conocer las prestaciones del

nuevo motor de la GSXRR.

El 'Top 5' del test lo completaron el francés Fabio Quartararo (Yamaha), segundo

el lunes, y el español Joan Mir (Suzuki). El Petronas Yamaha SRT del 'rookie' de

Niza no testeó el basculante de carbono, aunque sí probó las especificaciones

relacionadas con el motor.

Entre los diez primeros terminaron los italianos Andrea Dovizioso (Ducati) y

Franco Morbidelli (Yamaha), el australiano Jack Miller (Ducati), el español Pol

Espargaró (KTM) que contó con el apoyo del probador Dani Pedrosa,

recuperado de sus problemas estomacales y el británico Cal Crutchlow (Honda).
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Moto GP

1

2

3

4

5

Los 3 alimentos que debes evitar a
toda costa

Veinte detenidos en una operación
con 200 agentes contra el tráfico de
hachís en la comarca gaditana de la
Janda

Una bacteria que produce hierro,
pionera ideal para colonizar Marte

Detenidos un policía nacional y un
funcionario de la Oficina del DNI en
Melilla

Vox cesa a su cúpula en Murcia y una
gestora se hará cargo de la
organización

Lo más leído

La actualidad más visitada en 

El piloto español Maverick Viñales   GIGI SOLDANO / DPPI Media / AFP7 / Europa Press

Últimas noticias / Deportes

ÚLTIMAS NOTICIAS

ESPAÑA

INTERNACIONAL

DEPORTES

VÍDEOS

ECONOMÍA

SOCIEDAD

CIENCIAPLUS

PORTALTIC

MILOJOS.ES

EPSOCIAL

CHANCE

CULTURAOCIO

DESCONECTA

EPDATA.ES

INFOSALUS

MOTOR

TURISMO

NOTIMÉRICA

CONTACTOPHOTO
SÍGUENOS

Contacto Aviso legal Catálogo Polít ica de Cookies Polít ica de Privacidad
Mapa Web Temas

Portal de actualidad y noticias de la Agencia Europa Press.

   
Cumplimiento normativo  

NUTRICIÓN

CÁDIZ

LABORATORIO

Los 3
alimentos
que
debes
evitar a
toda
costa

Veinte
detenidos
en una
operación
con 200
agentes
contra el
tráfico de
hachís en
la
comarca
gaditana
de la
Janda

Una
bacteria
que
produce
hierro,
pionera
ideal
para
colonizar
Marte

     A 

epdeportes.es europapress Buscar   Abonados   



© 2019 Europa Press. Está expresamente prohibida la redistribución y la redifusión de todo o parte de los contenidos de esta web sin su previo y expreso consentimiento.

europapress / deportes / motociclismo

Viñales se despide de Jerez como referente por delante de
Marc Márquez
Publicado 26/11/2019 19:13:17 CET

MADRID, 26 Nov. (EUROPA PRESS) 

El piloto español Maverick Viñales (Yamaha) ha despedido el test de MotoGP en

el Circuito de JerezÁngel Nieto como el más rápido de la combinada, después de

que el mal tiempo marcase este martes la segunda jornada de entrenamientos,

impidiendo que los pilotos pudiesen rodar con tranquilidad.

El de Roses, con un mejor crono de 1.37.187 establecido el lunes y a pesar de

ser cuarto en la segunda jornada, se impuso en el último test del año al campeón

Marc Márquez (Repsol Honda), el más veloz este martes tras completar 14

vueltas, y a Àlex Rins (Suzuki). Así, el segundo test postemporada, después del

de Valencia, confirma el buen funcionamiento de las M1, que presentan un

depósito de combustible ligeramente distinto.

Los pilotos pudieron rodar algo menos de 20 vueltas este martes a excepción de

Tito Rabat antes de que la lluvia trastocase sus planes al mediodía, y fueron

pocos los que se animaron a salir por la tarde con el asfalto mojado.

El de Cervera se subió a lomos de la RC213V 2020 por la mañana antes de la

aparición de la lluvia, y fue el más rápido del día a pesar de la luxación que le

obligará a pasar este miércoles por quirófano. Mientras, su hermano y compañero

Àlex usó las motos de 2019 y rodó en condiciones de mojado. Rins, por su parte,

fue el primero en probar el trazado bajo la lluvia para conocer las prestaciones del

nuevo motor de la GSXRR.

El 'Top 5' del test lo completaron el francés Fabio Quartararo (Yamaha), segundo

el lunes, y el español Joan Mir (Suzuki). El Petronas Yamaha SRT del 'rookie' de

Niza no testeó el basculante de carbono, aunque sí probó las especificaciones

relacionadas con el motor.

Entre los diez primeros terminaron los italianos Andrea Dovizioso (Ducati) y

Franco Morbidelli (Yamaha), el australiano Jack Miller (Ducati), el español Pol

Espargaró (KTM) que contó con el apoyo del probador Dani Pedrosa,

recuperado de sus problemas estomacales y el británico Cal Crutchlow (Honda).

Para leer más

Moto GP

1

2

3

4

5

Los 3 alimentos que debes evitar a
toda costa

Veinte detenidos en una operación
con 200 agentes contra el tráfico de
hachís en la comarca gaditana de la
Janda

Una bacteria que produce hierro,
pionera ideal para colonizar Marte

Detenidos un policía nacional y un
funcionario de la Oficina del DNI en
Melilla

Vox cesa a su cúpula en Murcia y una
gestora se hará cargo de la
organización

Lo más leído

La actualidad más visitada en 

El piloto español Maverick Viñales   GIGI SOLDANO / DPPI Media / AFP7 / Europa Press

Últimas noticias / Deportes

ÚLTIMAS NOTICIAS

ESPAÑA

INTERNACIONAL

DEPORTES

VÍDEOS

ECONOMÍA

SOCIEDAD

CIENCIAPLUS

PORTALTIC

MILOJOS.ES

EPSOCIAL

CHANCE

CULTURAOCIO

DESCONECTA

EPDATA.ES

INFOSALUS

MOTOR

TURISMO

NOTIMÉRICA

CONTACTOPHOTO
SÍGUENOS

Contacto Aviso legal Catálogo Polít ica de Cookies Polít ica de Privacidad
Mapa Web Temas

Portal de actualidad y noticias de la Agencia Europa Press.

   
Cumplimiento normativo  

NUTRICIÓN

CÁDIZ

LABORATORIO

Los 3
alimentos
que
debes
evitar a
toda
costa

Veinte
detenidos
en una
operación
con 200
agentes
contra el
tráfico de
hachís en
la
comarca
gaditana
de la
Janda

Una
bacteria
que
produce
hierro,
pionera
ideal
para
colonizar
Marte

     A 

epdeportes.es europapress Buscar   Abonados   



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

emporda.info » Comarca

Roses

Roses aprofita la tardor i l'hivern per
fer obres de millora en l'entorn urbà
L'execució al Mas de les Figueres està a punt d'inaugurar-se i el passeig del port ja
s'ha finalitzat

Sònia Duñach  26.11.2019 | 13:10

«Roses està en obres» sosté l'alcaldessa del
municipi, Montse Mindan. I és que s'està treballant
en més d'una desena d'obres, entre les quals es
troben en execució, les que estan en procés
d'adjudicació i les que es troben en licitació.
Aquesta setmana passada es donaven per
acabades les obres del nou passeig i mirador
sobre el port pesquer de Roses, que transcorre
fins a l'antiga planta de filatejat. El projecte ha
suposat la incorporació d'un espai de més de
6.000 m2, entre voreres i cobertes dels edificis del
port, on s'ha creat un ampli mirador sobre la badia.
Aquestes obres han comptat amb un pressupost de 387.000 euros. Ara, el projecte prosseguirà amb la
fase de renovació d'enllumenat públic, obres que estan en procés d'adjudicació.

Aquests dies s'estant acabant els lavabos del primer pis del castell de la Trinitat, les de la plaça del
Mas Oliva, i l'espai correcan perquè els gossos rosincs tinguin un espai propi i habilitat per córrer i
sociabilitzar-se. Però al consistori rosinc li resta pendent poder donar per completada la SUF. Per això,
només falta aconseguir que l'enllumenat sigui una realitat. Aquest tràmit,que està pendent des del mes
de maig, donarà pas a poder utilitzar-la i fer la concessió dels diferents espais a les entitats que hi
concorrin.

El que també veu la llum, després de quatre mesos de retard, és l'espai del Mas de les Figueres, on s'hi
estava col·locant una malla per donar l'obra per acabada. Roses tindrà ja el jardí públic davant del mar.

Les obres que comencen ara són les del rocam costaner de la punta de la Poncella de Roses, un Espai
d'Interès Geològic. El projecte té un pressupost de 111.963 euros i un termini de cinc mesos, i amb ell
es pretén donar visibilitat als afloraments geològics, adequant i fent accessible la seva visita a través
d'un petit itinerari senyalitzat.

Entre els projectes que l'Ajuntament de Roses posa sobre la taula per tirar endavant la seva
adjudicació i execució de manera immediata, hi figuren la plaça de Santa Margarida i l'Aula
Gastronòmica, situada al Port Pesquer. L'enllumenat de la Quana i l'asfaltatge de diferents carrers del
municipi es preveu que també passin a adjudicar-se aviat, i que la seva execució esdevingui a finals
d'any.

En obres: Plaça del Mas Oliva i Mas de les Figueres, Rocam, lavabos del castell de la Trinitat i
enllumenat SUF

En procés dadjudicació: Enllumenat del passeig del port, plaça de Santa Margarida i Aula
Gastronòmica

En licitació: Enllumenat de la Quana i asfaltatge de carrers
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Nomenen Fany Poza nova presidenta d'ERC de Roses substituint a Joan Plana.
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Han finalitzat les obres del passeig del Port, tot i que encara
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Nomenen Fany Poza nova
presidenta d'ERC de Roses
substituint a Joan Plana
Gerard Teixidó és ara el vicepresident de l'assamblea local escollits tots dos per
unanimitat

EMPORDA.INFO  26.11.2019 | 12:19

La nova executiva d'ERC Roses ERC ROSES

L'assemblea local d'ERC a Roses ha escollit aquest dilluns, per unanimitat, a Fany Poza com a
presidenta de la secció local i Gerard Teixidó com a vicepresident. La nova executiva, ve a substituir el
fins ara president Joan Plana, actual primer tinent alcalde del consistori rosinc. Plana en el seu discurs
de comiat al capdavant de l'executiva local, ha fet un repàs a la feina feta durant aquests anys
destacant «l'any 2013 quan un grup de gent vàrem assumir el repte d'intentar recuperar el projecte i
tornar a donar-li la força i la vitalitat que havia tingut, i, a poder ser, molta més. Segur que nosaltres, i
tota la gent que s'hi ha anat incorporant al llarg del temps, hem comès errors, i jo el primer. Però en
global, crec que en podem un fer un balanç certament positiu».

A Poza l'acompanya al capdavant de la direcció dels republicans rosincs, l'exregidor Gerard Teixidó que
ocuparà la vicepresidència. Aquest, després de les votacions, en el seu discurs ha explicat que «Vam
començar aquest projecte fa 6 anys de la mà d'en Joan Plana. Ara 6 anys després tinc la sort de
continuar aquí, amb energies renovades i amb un equip que de ben segur seguirà creixent i millorant
dia a dia».

Objectius fonamentals de treball

Per la seva banda la nova presidenta Fany Poza ha explicat que «ens hem marcat 4 objectius
fonamentals de treball, com són mantenir la coordinació i la comunicació entre el partit i el grup
municipal, donar continuïtat a la tasca iniciada en els darrers anys, ser més presents que mai a la vida
pública de Roses i créixer i augmentar de militants per poder fer cada vegada els valors republicans
més forts a la nostra ciutat».

Fany Poza ha acabat el seu discurs agraint a la militància el seu suport i expressant que «tenint al meu
costat un equip tan bo com el que tinc, sé que podré fer molt bona feina, i que us sentireu orgullosos
de tots nosaltres».

A Fany Poza i Gerard Teixidó l'acompanyaran Mar León com a Secretària d'Organització; Xavi Coll,
Secretari de Política Municipal i Finances; Mireia Sánchez, Secretària de la Dona; Xavi Gorro, Secretari
d'Imatge i Comunicació;
Joan Plana, portaveu del grup municipal; Juan Hornos, Esther Bonaterra, Èric Ibáñez i Verónica Medina,
com a vocals.
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Un llibre de receptes per posar en valor el peix de proximitat.
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Nomenen Fany Poza nova
presidenta d'ERC de Roses
substituint a Joan Plana
Gerard Teixidó és ara el vicepresident de l'assamblea local escollits tots dos per
unanimitat

EMPORDA.INFO  26.11.2019 | 12:19

La nova executiva d'ERC Roses ERC ROSES

L'assemblea local d'ERC a Roses ha escollit aquest dilluns, per unanimitat, a Fany Poza com a
presidenta de la secció local i Gerard Teixidó com a vicepresident. La nova executiva, ve a substituir el
fins ara president Joan Plana, actual primer tinent alcalde del consistori rosinc. Plana en el seu discurs
de comiat al capdavant de l'executiva local, ha fet un repàs a la feina feta durant aquests anys
destacant «l'any 2013 quan un grup de gent vàrem assumir el repte d'intentar recuperar el projecte i
tornar a donar-li la força i la vitalitat que havia tingut, i, a poder ser, molta més. Segur que nosaltres, i
tota la gent que s'hi ha anat incorporant al llarg del temps, hem comès errors, i jo el primer. Però en
global, crec que en podem un fer un balanç certament positiu».

A Poza l'acompanya al capdavant de la direcció dels republicans rosincs, l'exregidor Gerard Teixidó que
ocuparà la vicepresidència. Aquest, després de les votacions, en el seu discurs ha explicat que «Vam
començar aquest projecte fa 6 anys de la mà d'en Joan Plana. Ara 6 anys després tinc la sort de
continuar aquí, amb energies renovades i amb un equip que de ben segur seguirà creixent i millorant
dia a dia».

Objectius fonamentals de treball

Per la seva banda la nova presidenta Fany Poza ha explicat que «ens hem marcat 4 objectius
fonamentals de treball, com són mantenir la coordinació i la comunicació entre el partit i el grup
municipal, donar continuïtat a la tasca iniciada en els darrers anys, ser més presents que mai a la vida
pública de Roses i créixer i augmentar de militants per poder fer cada vegada els valors republicans
més forts a la nostra ciutat».

Fany Poza ha acabat el seu discurs agraint a la militància el seu suport i expressant que «tenint al meu
costat un equip tan bo com el que tinc, sé que podré fer molt bona feina, i que us sentireu orgullosos
de tots nosaltres».

A Fany Poza i Gerard Teixidó l'acompanyaran Mar León com a Secretària d'Organització; Xavi Coll,
Secretari de Política Municipal i Finances; Mireia Sánchez, Secretària de la Dona; Xavi Gorro, Secretari
d'Imatge i Comunicació;
Joan Plana, portaveu del grup municipal; Juan Hornos, Esther Bonaterra, Èric Ibáñez i Verónica Medina,
com a vocals.

Més informació

Un llibre de receptes per posar en valor el peix de proximitat.

Roses aprofita la tardor i l'hivern per fer obres de millora en l'entorn urbà.

El 25-N a l'Alt Empordà.
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ETIQUETES cul tura educació

 

Cultura

Es presenten les parelles
lingüístiques



A Figueres s’ha arribat al nombre de 58 parelles lingüístiques, en

aquesta incitativa impulsada des del Consorci per a la Normalització

Lingüística

Roses i Figueres van presentar la setmana passada les persones

integrants de les parelles lingüístiques. Una iniciativa del Voluntariat per la

llengua (VxL) que consisteix en un programa per practicar català a través

de la conversa. Es basa en la creació de parelles lingüístiques formades

per un voluntari, que parla català fluidament, i un aprenent, que en té

coneixements bàsics i vol adquirir fluïdesa.

A Figueres s’ha arribat al nombre de 58 parelles lingüístiques, en aquesta

incitativa impulsada des del Consorci per a la Normalització Lingüística. El

dijous a Roses se’n van presentar 22, que a més a més van tenir

l’oportunitat de gaudir d’una sessió fotogràfica, a càrrec del fotògraf Àngel

Reynal, i d’una visita guiada a l’exposició «La comunitat», a càrrec de Pilar

Farrés, comissària de l’exposició.
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ETIQUETES Alt Empordà roses

 

Alt Empordà

Guanyant espai amb vistes
al mar



Els treballs suposen la urbanització del passeig, entre el port

pesquer i les drassanes, una superfície de 6.863 m2

Roses ja disposa d’un nou espai amb vistes al mar per al gaudi de

ciutadans i visitants. L’Ajuntament ha informat que han acabat les obres

d’urbanització del passeig que transcorre en paral·lel a l’avinguda de

Rhode. Es tracta d’un espai que va des del port pesquer fins a la zona de

les drassanes, sobre la planta de filetejat de peix.

L’obra ha comptat amb un pressupost de 387.000 euros i el projecte

representa la incorporació d’un espai de més de 6.000 metres quadrats,

amb voreres i cobertes sobre l’edifici del port, on s’ha creat un ampli

mirador. A més, també s’han millorat les escales i rampes per fer més

accessible la connexió amb l’àrea de les drassanes. La continuïtat del

projecte serà pròximament amb la fase de renovació d’enllumenat públic,

unes obres que estan en procés d’adjudicació. Cal destacar, també, que la

millora del front marí de Roses té un finançament de 250.000 euros de

Ports de la General i tat,  segons l ’acord subscri t  entre  les dues

administracions.

La nova urbanització d’aquest espai del municipi se suma també a altres

actuacions fetes. En concret, al condicionament de l’aparcament de la

platja dels Palangrers i a l’enderroc de l’antiga depuradora de marisc. Tot

plegat ha millorat paisatgísticament la façana marítima i l’ha dotat d’un

agradable passeig que transcorre en paral·lel al port i a la carretera del Far.
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al mar
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mirador. A més, també s’han millorat les escales i rampes per fer més

accessible la connexió amb l’àrea de les drassanes. La continuïtat del

projecte serà pròximament amb la fase de renovació d’enllumenat públic,

unes obres que estan en procés d’adjudicació. Cal destacar, també, que la

millora del front marí de Roses té un finançament de 250.000 euros de

Ports de la General i tat,  segons l ’acord subscri t  entre  les dues

administracions.

La nova urbanització d’aquest espai del municipi se suma també a altres

actuacions fetes. En concret, al condicionament de l’aparcament de la

platja dels Palangrers i a l’enderroc de l’antiga depuradora de marisc. Tot

plegat ha millorat paisatgísticament la façana marítima i l’ha dotat d’un

agradable passeig que transcorre en paral·lel al port i a la carretera del Far.
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ETIQUETES Act iv i ta t Gent roses

 

Gent

Nova sortida del Roses a
Peu



L’Àrea de Turisme de l’Ajuntament ha organitzat aquest dissabte una

ruta gratuïta per conèixer el patrimoni

«Panoràmica d’una de les badies més belles del món des de Bufalaranya»,

així s’anomena l’excursió organitzada pel proper dissabte per l’Àrea de

Turisme. Aquesta activitat és part del programa Roses a Peu, que ofereix la

possibilitat de conèixer l’entorn natural i patrimonial de la vila de mans de

guies oficials del Parc Natural del Cap de Creus. En aquest cas, l’itinerari

transcorrerà a través de la Vinyassa fins al Mas Palou, el coll de Sant Genís

i el castell de Bufalaranya, i acabarà a la bassa d’en Ponach. 
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Més notícies


PortadaRosesFesta MajorAlt EmpordàGironaCarnavalOpinióContacta

Roses demana l’arxivament de la querella
per prevaricació interposada pel Grup
Immogestió
 26/11/2019

L’Ajuntament de Roses va ordenar cessar l’activitat d’un establiment turístic del
Grup Immogestió

L’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de Figueres la
sol·licitud de sobreseïment i arxiu de les actuacions corresponents a la querella per
prevaricació presentada per Immogestió.
Una petició basada en que la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de
Catalunya ha desestimat la reclamació de responsabilitat presentada per Grup
Immogestió contra l’Ajuntament de Roses, pels danys i perjudicis derivats del decret
d’alcaldia de 12 de desembre de 2017 que ordenava el cessament de l’activitat
d’allotjament turístic Agi Rescator Resort.

En la seva resolució, la Comissió conclou que l’empresa reclamant no ha acreditat ni
provat cap dany sofert -limitant-se a indicar una quantitat econòmica de 200.000 €
no justificada-, i que no existeix, un cop revisada detalladament la documentació de
l’expedient, cap nexe causal entre l’actuació del consistori i el resultat lesiu
denunciat per Immogestió. 

Els fets es remunten al mes de gener de 2014, moment en què Apartaments Grup
Immogestió SL va sol·licitar a l’Ajuntament de Roses el canvi de titularitat d’una
activitat d’establiment turístic. L’Ajuntament va denegar la sol·licitud atenent el fet
que la llicència de la qual disposava l’establiment fins a aquell moment era
d’aparthotel i discoteca, i no es corresponia a l’activitat d’allotjament turístic que es
volia desenvolupar. Davant aquest fet, el consistori requerí l’empresa sol·licitant la
legalització de l’establiment per al desenvolupament de l’activitat, d’acord a la
normativa d’allotjaments turístics vigent. 

En la seva valoració dels fets, la Comissió Jurídica assenyala que en el moment en
què l’alcaldia aprovà el cessament de l’activitat el 12 de desembre de 2017, el
reclamant no havia dut a terme la legalització de l’establiment d’allotjament turístic
requerit. Destaca també les reiterades dilacions per part d’Immogestió en la
presentació de documentació, que va trigar set mesos a presentar el Projecte de
seguretat contra incendis -tot i l’advertiment d’un possible cessament de l’activitat
informat pel consistori el juny de 2016-, o set mesos més en la presentació d’un
annex necessari al projecte després del primer informe desfavorable de la Direcció
General de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments (DGPEIS) de 18 de novembre
de 2016. Durant tot aquest període, l’empresa reclamant va tenir l’activitat en
funcionament. 

En conseqüència, el dictamen de la Comissió exposa que durant els pràcticament
tres anys que la societat denunciant va trigar a complir amb els requeriments legals
de seguretat, aquesta va ser advertida en diverses ocasions pel consistori sobre la
necessitat de complimentar la documentació i d’executar les mesures indicades per
a obtenir la llicència necessària. Destaca que Immogestió ha exhaurit en més d’una
ocasió els terminis i les pròrrogues atorgades, fet que fa evident que la demora fins
a l’obtenció de les autoritzacions s’explica, en bona mesura, per l’actuació de la
mateixa empresa.

Per tot això, la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat conclou que amb el
decret d’alcaldia de 12 de desembre de 2017 que disposava el cessament temporal
de l’activitat -el qual es va fer efectiu entre el 12 de desembre de 2017 i el 27de
febrer de 2018-, l’Ajuntament adoptà una mesura cautelar congruent, ja que en
aquell moment les instal·lacions no complien la normativa per a l’activitat prevista i,
per tant, desestima íntegrament la reclamació de responsabilitat patrimonial
interposada per Apartaments Grup Immogestió SL. 

Petició de sobreseïment 

Davant el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, el consistori considera
provada la  improcedència de la denúncia per prevaricació interposada, ja que
aquest conclou que el decret d’alcaldia denunciat no ha estat en cap cas considerat
una resolució arbitrària i que cap actuació de l’expedient administratiu es pot
considerar il·lícita o il·legal des d’una vessant jurídico-administrativa. 

Conseqüentment, l’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de
Figueres la petició de sobreseïment i arxiu de les actuacions corresponents a la
querella per prevaricació presentada, en considerar que el dictamen emès per la
Comissió Jurídica Assessora avala que no es pugui sostenir el delicte de
prevaricació.

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Apartaments Grup Immogestió SL, Arxivament, Badia de
Roses, Cap de Creus, Catalunya, Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya, Costa Brava,
Empordà, Girona, Grup Immogestió, Immogestió, Roses, Sobreseïment, Vila de Roses
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provat cap dany sofert -limitant-se a indicar una quantitat econòmica de 200.000 €
no justificada-, i que no existeix, un cop revisada detalladament la documentació de
l’expedient, cap nexe causal entre l’actuació del consistori i el resultat lesiu
denunciat per Immogestió. 

Els fets es remunten al mes de gener de 2014, moment en què Apartaments Grup
Immogestió SL va sol·licitar a l’Ajuntament de Roses el canvi de titularitat d’una
activitat d’establiment turístic. L’Ajuntament va denegar la sol·licitud atenent el fet
que la llicència de la qual disposava l’establiment fins a aquell moment era
d’aparthotel i discoteca, i no es corresponia a l’activitat d’allotjament turístic que es
volia desenvolupar. Davant aquest fet, el consistori requerí l’empresa sol·licitant la
legalització de l’establiment per al desenvolupament de l’activitat, d’acord a la
normativa d’allotjaments turístics vigent. 

En la seva valoració dels fets, la Comissió Jurídica assenyala que en el moment en
què l’alcaldia aprovà el cessament de l’activitat el 12 de desembre de 2017, el
reclamant no havia dut a terme la legalització de l’establiment d’allotjament turístic
requerit. Destaca també les reiterades dilacions per part d’Immogestió en la
presentació de documentació, que va trigar set mesos a presentar el Projecte de
seguretat contra incendis -tot i l’advertiment d’un possible cessament de l’activitat
informat pel consistori el juny de 2016-, o set mesos més en la presentació d’un
annex necessari al projecte després del primer informe desfavorable de la Direcció
General de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments (DGPEIS) de 18 de novembre
de 2016. Durant tot aquest període, l’empresa reclamant va tenir l’activitat en
funcionament. 

En conseqüència, el dictamen de la Comissió exposa que durant els pràcticament
tres anys que la societat denunciant va trigar a complir amb els requeriments legals
de seguretat, aquesta va ser advertida en diverses ocasions pel consistori sobre la
necessitat de complimentar la documentació i d’executar les mesures indicades per
a obtenir la llicència necessària. Destaca que Immogestió ha exhaurit en més d’una
ocasió els terminis i les pròrrogues atorgades, fet que fa evident que la demora fins
a l’obtenció de les autoritzacions s’explica, en bona mesura, per l’actuació de la
mateixa empresa.

Per tot això, la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat conclou que amb el
decret d’alcaldia de 12 de desembre de 2017 que disposava el cessament temporal
de l’activitat -el qual es va fer efectiu entre el 12 de desembre de 2017 i el 27de
febrer de 2018-, l’Ajuntament adoptà una mesura cautelar congruent, ja que en
aquell moment les instal·lacions no complien la normativa per a l’activitat prevista i,
per tant, desestima íntegrament la reclamació de responsabilitat patrimonial
interposada per Apartaments Grup Immogestió SL. 

Petició de sobreseïment 

Davant el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, el consistori considera
provada la  improcedència de la denúncia per prevaricació interposada, ja que
aquest conclou que el decret d’alcaldia denunciat no ha estat en cap cas considerat
una resolució arbitrària i que cap actuació de l’expedient administratiu es pot
considerar il·lícita o il·legal des d’una vessant jurídico-administrativa. 

Conseqüentment, l’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de
Figueres la petició de sobreseïment i arxiu de les actuacions corresponents a la
querella per prevaricació presentada, en considerar que el dictamen emès per la
Comissió Jurídica Assessora avala que no es pugui sostenir el delicte de
prevaricació.
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Tots els components de la nova Executiva d'ERC Roses amb la presidenta Fany Poza

Fany Poza agafa el relleu de Joan Plana a
la presidència d’Esquerra Republicana de
Roses
 26/11/2019

Amb Fany Poza, la secció local d’ERC Roses tindrà per primer cop en els seus 30
anys d’història una dona com a presidenta, que estarà acompanyada pel
exregidor, Gerard Teixidó, a la vicepresidència

La secció local d’ERC Roses va celebrar ahir al vespre una assemblea per tal de
renovar la seva executiva. El president dels darrers 6 anys, Joan Plana, va renunciar
a presentar candidatura per ser reelegit, per dedicar-se exclusivament a treballar
des de l’Ajuntament des del seu càrrec de primer tinent d’alcalde i com a
responsable de l’Àrea de Seguretat Ciutadana.
Plana, dirigint-se als militants, va fer un repàs dels seus 6 anys, recordant que va
presidir l’entitat en substitució de Carles Trias, “el qual va decidir posar-se al
capdavant de la nostra organització en un temps molt complicat, que fins i tot es
temia per la seva desaparició, i ara, 6 anys després hem passat de no tenir
representació a l’Ajuntament a ser decisius en el Govern”.

Només una candidatura es va presentar per dirigir el grup republicà a Roses, i dels
28 vots emesos, 27, gairebé per unanimitat, van donar el seu vistiplau per a que Fany
Poza sigui la persona que durant els propers quatre anys agafi les regnes d’ERC
Roses.
D’aquesta manera, Poza, que estarà acompanyada en la vicepresidència pel
exregidor Gerard Teixidó, serà la primera presidenta del partit republicà a Roses en
els seus 30 anys d’història.

La nova presidenta i el nou vicepresident d’ERC Roses van dirigir conjuntament unes
paraules als assemblearis on Teixidó, en primer terme, va afirmar que “vam
començar aquest projecte fa 6 anys de la mà d’en Joan Plana i, ara, 6 anys
després, tinc la sort de continuar aquí, amb energies renovades i amb un equip
que de ben segur seguirà creixent i millorant dia a dia”.

I els objectius que s’ha marcat Fany Poza com a presidenta d’ERC Roses estan
“mantenir la coordinació i la comunicació entre el partit i el grup municipal,
donar continuïtat a la tasca iniciada en els darrers anys, ser més presents que
mai a la vida pública de Roses, i créixer i augmentar de militants per poder fer
cada vegada els valors republicans més forts a la nostra ciutat”.

Després de l’assemblea d’ahir, l’executiva local d’Esquerra Republicana de
Catalunya a Roses està constituïda  formada per Fany Poza com a Presidenta; Gerard
Teixidó com a Vicepresident; Mar León com a Secretària d’Organització; Xavi Coll
com a Secretari de Política Municipal i Finances; Mireia Sánchez com a Secretària de
la Dona; Xavi Gorro com a Secretari d’Imatge i Comunicació; Joan Plana com a
Portaveu d’ERC a l’Ajuntament de Roses; i Juan Hornos, Esther Bonaterra, Èric
Ibáñez i Verónica Medina com Vocals.

La secció local d’ERC Roses es va fundar l’any 1989, i des de la seva fundació ha
comptat amb nou presidents, i ara, amb una presidenta:

1989-1991 Ramon Pujol Hamelink

1991-1995 Manel Pons Carrasco

1995-1997 Pere Roig Bolasell

1997-1998 Joan Vigo

1998-2000 Abel Sastre

2000-2007 Manel Donat Giró

2007-2009 Felix Llorens Palou

2009-2013 Carles Trias Bosch

2013-2019 Joan Plana Sagué

2019-         Fany Poza Matías
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El patruller 'Vigía' de l'Armada Espanyola va atracar al port de Roses

Centenars de curiosos s’apropen al port
de Roses per conèixer el patruller ‘Vigía’
de l’Armada
 26/11/2019

El patruller ‘Vigía’ de l’Armada Espanyola va estar atracat el passat cap de
setmana al port de Roses, on va portar a terme unes jornades de portes obertes
per donar-se a conèixer a la ciutadania

El patruller d’altura ‘Vigía’ és un dels quatre d’aquestes característiques que té
l’Armada Espanyola, construïts al Ferrol a principis dels anys 90. Té la seva base a
l’Estació Naval de Puntales, Cadis, i un dels seus principals objectius, sinó es
reclamat per algun operatiu fora d’aigües nacionals “és la vigilància i seguretat
marítima dels espais de sobirania espanyola, i dins d’aquest marc de vigilància
ens han assignat anar a la costa de Llevant i, finalment hem vingut a visitar el
port de Roses”, va afirmar el comandant del patruller  ‘Vigía’, David Sánchez.

I duran al visita de dos dies a la badia de Roses es va organitzar unes jornades de
portes obertes al vaixell de guerra adreçades a la ciutadania “perquè nosaltres
servim a la societat amb el nostre treball, un treball que ens agrada que la
societat conegui, i la forma més senzilla i millor tant per nosaltres com pels
ciutadans és el contacte directe i, per això, en cada port organitzem unes
jornades de portes obertes amb les quals els ciutadans poden al vaixell, que a
més de poder visitar-lo ens dona l’oportunitat de tenir un tracte directe i
personal amb la gent, que és com millor ens donem a conèixer”, va explicar el
comandant

Unes jornades  portes obertes que va comptar amb una gran participació per part
dels ciutadans davant l’oportunitat de poder conèixer per dins un vaixell de
l’Armada. “Sí, la veritat és que estem sorprès de la gent que ha vingut a veure’ns,
i des que vam arribar dissabte a la tarda estem aclaparats amb el número de
persones que tenim a bord i la cua que hi ha per pujar”, va confessar el
comandant David Sánchez.

El patruller ‘Vígia’, en la seva missió de vigilància i seguretat de la costa espanyola,
porta a bord 35 tripulants, entre oficials, suboficials i mariners, a més d’una dotació
de seguretat d’Infanteria de Marina.
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El Centre de Dansa Gimros de Roses i l’Escola d’Art Coreogràfic de Llançà van protagonitzar el Festival de
dansa de Guinea Conakry

Roses i Llançà aporten més de 2.000 € per
donar d’esmorzar als nens i nenes de
Guinea Conakry
 26/11/2019

El passat diumenge el Teatre Municipal de Roses va acollir el Festival benèfic pro
Guinea Conakry per recaptar diners i donar d’esmorzar als nens i nenes
desvalguts de ‘La Cité de la Solidarité’

Fa dos anys, l’Associació d’Amics de Guinea Conakry de Roses va fer una aposta per
celebrar el seu festival de música i dansa amb escoles de fora la Vila. I va ser una
aposta arriscada, però afortunadament, fins al moment, molt encertada.

I aquest diumenge, el Festival Guinea Conakry de música i dansa va ser
protagonitzat pel Centre de Dansa Gimros de Roses i l’Escola d’Art Coreogràfic de
Llançà, i el públic rosinc i llançanenc van respondre massivament emplenant el
Teatre Municipal. “Estem molt contents que s’hagi emplenat el teatre un altra cop
quan una de les escoles de dansa és fora de Roses, el que vol dir que la
solidaritat no té fronteres i la gent de Roses i Llançà han respòs a la crida dels
Amics de Guinea Conakry”, va afirmar la presidenta de l’Associació d’Amics de
Guinea Conakry, Maria Bohigas.

Un Teatre ple que va tenir com a conseqüència la recaptació de 2.300 euros
provinents del donatiu de l’entrada i de la venda de números per al sorteig que es va
celebrar al final, que possibilitaran “que donem d’esmorzar als nens i nenes que
viuen en el gueto de ‘La Cité de la Solidarité’ de Guinea Conakry fins al mes
d’abril. Ha estat una injecció econòmica important, perquè els nostres recursos
econòmics només ens arribaven per donar-les d’esmorzar abans d’anar a l’escola
fins al gener”, va explicar Bohigas.

Com a novetat, aquest festival es va desenvolupar en dues parts, amb 15 minut de
descans, que els organitzadors van aprofitar per vendre números per al sorteig de
regals entre el públic per tal d’agrair la seva assistència.

Diferents obsequis que va ser possible regalar gràcies a la gentilesa de les següents
empreses i comerços: Papereria Empordà, Flors Mateu, Joguines Ley’s, Farmàcia
Marta Bosch, Botiga Esther, Restaurant Rom, Restaurant Cerdanya, Serigrafix, Botiga
Natura, Fruites Santiago, Restaurant Granyela, Estètica Cuida’t, Cafè-Bar Vermut,
Carnisseria Plana i Restaurant Ca la Valeria.

Associació d’Amics de Guinea Conakry

L’Associació Amics de Guinea Conakry fa més de 20 anys que actua com a entitat
solidaria amb aquesta nació africana. Va néixer i s’ha mantingut ferma durant
aquests anys gràcies a l’empenta de la incansable Núria Marès, vídua en primeres
núpcies d’un guineà, pare de les seves filles.

En l’origen d’Amics de Guinea Conakry hi ha l’ONG ‘Guinea Solidaritat’, una entitat
fundada per una amiga de la Núria, Nadine Bary, treballadora al Parlament Europeu
d’Estrasburg i vídua també d’un ciutadà guineà.

‘Guinea Solidaritat’, amb seu a Estrasburg i delegacions a París i Marsella, té la
finalitat d’ajudar Guinea de moltes maneres, com per exemple enviant material i
diners, col·laborant amb oftalmòlegs i també amb ‘Metges Sense Fronteres’ per fer
intervencions al mateix país africà o bé portant els malalts a França, impulsant
tallers d’aprenentatge de treballs artesanals pels quals envia cooperants que
actuen com a professors, mestres de tallers o infermers.

Quan fa més de dues dècades la Nadine Bary va convidar els rosincs a col·laborar en
la seva ONG, els Amics de Guinea Conakry van començar a enviar contenidors plens
de material usat però en bones condicions, així com material sanitari i escolar, roba
personal i de la llar, i fins i tot cuines, bicicletes i algun cotxe. Més de catorze
contenidors van sortir de Roses via Marsella amb moltes tones de material.
L’enviament de cada contenidor suposava una despesa superior a les 125.000 de les
antigues pessetes, 750 euros actuals. Costaven més el ports que els materials que
s’enviaven.

Davant d’aquesta situació, l’Arquebisbe de Conakry, va suggerir a l’Associació Amics
de Guinea Conakry de Roses que seria més profitosa una ajuda amb diners per a
objectius definits. Va ser llavors quan l’entitat rosinca va decidir concretar la seva
col·laboració a ajudar els nens de ‘La Cité de la Solidarité’, una antiga caserna de
l’exèrcit francès on sobreviuen un bon nombre de famílies amb disminucions
físiques. Així, l’Associació Amics de Guinea Conakry està compromesa a assegurar
l’esmorzar als més de 200 nens i nenes de La Cité abans d’anar a l’escola, a part
d’emprendre-hi altres actuacions per millorar l’habilitat del recinte, mitjançant
diversos actes benèfics que es porten a terme al llarg de l’any.
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El passat diumenge el Teatre Municipal de Roses va acollir el Festival benèfic pro
Guinea Conakry per recaptar diners i donar d’esmorzar als nens i nenes
desvalguts de ‘La Cité de la Solidarité’

Fa dos anys, l’Associació d’Amics de Guinea Conakry de Roses va fer una aposta per
celebrar el seu festival de música i dansa amb escoles de fora la Vila. I va ser una
aposta arriscada, però afortunadament, fins al moment, molt encertada.

I aquest diumenge, el Festival Guinea Conakry de música i dansa va ser
protagonitzat pel Centre de Dansa Gimros de Roses i l’Escola d’Art Coreogràfic de
Llançà, i el públic rosinc i llançanenc van respondre massivament emplenant el
Teatre Municipal. “Estem molt contents que s’hagi emplenat el teatre un altra cop
quan una de les escoles de dansa és fora de Roses, el que vol dir que la
solidaritat no té fronteres i la gent de Roses i Llançà han respòs a la crida dels
Amics de Guinea Conakry”, va afirmar la presidenta de l’Associació d’Amics de
Guinea Conakry, Maria Bohigas.

Un Teatre ple que va tenir com a conseqüència la recaptació de 2.300 euros
provinents del donatiu de l’entrada i de la venda de números per al sorteig que es va
celebrar al final, que possibilitaran “que donem d’esmorzar als nens i nenes que
viuen en el gueto de ‘La Cité de la Solidarité’ de Guinea Conakry fins al mes
d’abril. Ha estat una injecció econòmica important, perquè els nostres recursos
econòmics només ens arribaven per donar-les d’esmorzar abans d’anar a l’escola
fins al gener”, va explicar Bohigas.

Com a novetat, aquest festival es va desenvolupar en dues parts, amb 15 minut de
descans, que els organitzadors van aprofitar per vendre números per al sorteig de
regals entre el públic per tal d’agrair la seva assistència.

Diferents obsequis que va ser possible regalar gràcies a la gentilesa de les següents
empreses i comerços: Papereria Empordà, Flors Mateu, Joguines Ley’s, Farmàcia
Marta Bosch, Botiga Esther, Restaurant Rom, Restaurant Cerdanya, Serigrafix, Botiga
Natura, Fruites Santiago, Restaurant Granyela, Estètica Cuida’t, Cafè-Bar Vermut,
Carnisseria Plana i Restaurant Ca la Valeria.

Associació d’Amics de Guinea Conakry

L’Associació Amics de Guinea Conakry fa més de 20 anys que actua com a entitat
solidaria amb aquesta nació africana. Va néixer i s’ha mantingut ferma durant
aquests anys gràcies a l’empenta de la incansable Núria Marès, vídua en primeres
núpcies d’un guineà, pare de les seves filles.

En l’origen d’Amics de Guinea Conakry hi ha l’ONG ‘Guinea Solidaritat’, una entitat
fundada per una amiga de la Núria, Nadine Bary, treballadora al Parlament Europeu
d’Estrasburg i vídua també d’un ciutadà guineà.

‘Guinea Solidaritat’, amb seu a Estrasburg i delegacions a París i Marsella, té la
finalitat d’ajudar Guinea de moltes maneres, com per exemple enviant material i
diners, col·laborant amb oftalmòlegs i també amb ‘Metges Sense Fronteres’ per fer
intervencions al mateix país africà o bé portant els malalts a França, impulsant
tallers d’aprenentatge de treballs artesanals pels quals envia cooperants que
actuen com a professors, mestres de tallers o infermers.

Quan fa més de dues dècades la Nadine Bary va convidar els rosincs a col·laborar en
la seva ONG, els Amics de Guinea Conakry van començar a enviar contenidors plens
de material usat però en bones condicions, així com material sanitari i escolar, roba
personal i de la llar, i fins i tot cuines, bicicletes i algun cotxe. Més de catorze
contenidors van sortir de Roses via Marsella amb moltes tones de material.
L’enviament de cada contenidor suposava una despesa superior a les 125.000 de les
antigues pessetes, 750 euros actuals. Costaven més el ports que els materials que
s’enviaven.

Davant d’aquesta situació, l’Arquebisbe de Conakry, va suggerir a l’Associació Amics
de Guinea Conakry de Roses que seria més profitosa una ajuda amb diners per a
objectius definits. Va ser llavors quan l’entitat rosinca va decidir concretar la seva
col·laboració a ajudar els nens de ‘La Cité de la Solidarité’, una antiga caserna de
l’exèrcit francès on sobreviuen un bon nombre de famílies amb disminucions
físiques. Així, l’Associació Amics de Guinea Conakry està compromesa a assegurar
l’esmorzar als més de 200 nens i nenes de La Cité abans d’anar a l’escola, a part
d’emprendre-hi altres actuacions per millorar l’habilitat del recinte, mitjançant
diversos actes benèfics que es porten a terme al llarg de l’any.
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HOME  ROSES  AJUNTAMENT  SOL·LICITUD DEL SOBRESEÏMENT DE LA QUERELLA PER PREVARICACIÓ
INTERPOSADA PER GRUP IMMOGESTIÓ

La Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya ha dictaminat
en data 7 de novembre, la desestimació íntegra de la reclamació de
responsabilitat presentada per Grup Immogestió contra l’Ajuntament de
Roses, pels danys i perjudicis derivats del decret d’alcaldia de 12 de
desembre de 2017 que ordenava el cessament de l’activitat d’allotjament
turístic Agi Rescator Resort. En base a aquest dictamen, s’acaba de trametre
al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de Figueres la sol·licitud de sobreseïment i arxiu
de les actuacions corresponents a la querella per prevaricació presentada
contra l’esmentat decret.

Desestimació íntegra

En la seva resolució, la Comissió conclou que l’empresa reclamant no ha

acreditat ni provat cap dany sofert -limitant-se a indicar una quantitat

econòmica de 200.000 € no justificada-, i que no existeix, un cop revisada

detalladament la documentació de l’expedient, cap nexe causal entre

l’actuació del consistori i el resultat lesiu denunciat per Immogestió.

Els fets es remunten al mes de gener de 2014, moment en què Apartaments

Grup Immogestió SL sol·licità a l’Ajuntament de Roses el canvi de titularitat

d’una activitat d’establiment turístic. L’Ajuntament va denegar la sol·licitud

atenent el fet que la llicència de la qual disposava l’establiment fins a aquell

moment era d’aparthotel i discoteca, i no es corresponia a l’activitat

d’allotjament turístic que es volia desenvolupar. Davant aquest fet, el

consistori requerí l’empresa sol·licitant la legalització de l’establiment per al

desenvolupament de l’activitat, d’acord a la normativa d’allotjaments turístics

vigent.

En la seva valoració dels fets, la Comissió Jurídica assenyala que en el

moment en què l’alcaldia aprovà el cessament de l’activitat el 12 de

desembre de 2017, el reclamant no havia dut a terme la legalització de

l’establiment d’allotjament turístic requerit. Destaca també les reiterades

dilacions per part d’Immogestió en la presentació de documentació, que va

trigar set mesos a presentar el Projecte de seguretat contra incendis -tot i

l’advertiment d’un possible cessament de l’activitat informat pel consistori el

juny de 2016-, o set mesos més en la presentació d’un annex necessari al

projecte després del primer informe desfavorable de la Direcció General de

Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments (DGPEIS) de 18 de novembre de

2016. Durant tot aquest període, l’empresa reclamant va tenir l’activitat en

funcionament.

En conseqüència, el dictamen de la Comissió exposa que durant els

pràcticament tres anys que la societat denunciant va trigar a complir amb

els requeriments legals de seguretat, aquesta va ser advertida en diverses

ocasions pel consistori sobre la necessitat de complimentar la documentació

i d’executar les mesures indicades per a obtenir la llicència necessària.

Destaca que Immogestió ha exhaurit en més d’una ocasió els terminis i les

pròrrogues atorgades, fet que fa evident que la demora fins a l’obtenció de

les autoritzacions s’explica, en bona mesura, per l’actuació de la mateixa

empresa.

Per tot això, la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat conclou que amb

el decret d’alcaldia de 12 de desembre de 2017 que disposava el cessament

temporal de l’activitat -el qual es va fer efectiu entre el 12 de desembre de

2017 i el 27de febrer de 2018-, l’Ajuntament adoptà una mesura cautelar

congruent, ja que en aquell moment les instal·lacions no complien la

normativa per a l’activitat prevista i, per tant, desestima íntegrament la

reclamació de responsabilitat patrimonial interposada per Apartaments

Grup Immogestió SL.

Petició de sobreseïment

Davant el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, el consistori considera

provada la  improcedència de la denúncia per prevaricació interposada, ja

que aquest conclou que el decret d’alcaldia denunciat no ha estat en cap cas

considerat una resolució arbitrària i que cap actuació de l’expedient

administratiu es pot considerar il·lícita o il·legal des d’una vessant jurídico-

administrativa.

Conseqüentment, l’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm.

4 de Figueres la petició de sobreseïment i arxiu de les actuacions

corresponents a la querella per prevaricació presentada, en considerar que

el dictamen emès per la Comissió Jurídica Assessora avala que no es pugui

sostenir el delicte de prevaricació.
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HOME  ROSES  AJUNTAMENT  SOL·LICITUD DEL SOBRESEÏMENT DE LA QUERELLA PER PREVARICACIÓ
INTERPOSADA PER GRUP IMMOGESTIÓ

La Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat de Catalunya ha dictaminat
en data 7 de novembre, la desestimació íntegra de la reclamació de
responsabilitat presentada per Grup Immogestió contra l’Ajuntament de
Roses, pels danys i perjudicis derivats del decret d’alcaldia de 12 de
desembre de 2017 que ordenava el cessament de l’activitat d’allotjament
turístic Agi Rescator Resort. En base a aquest dictamen, s’acaba de trametre
al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de Figueres la sol·licitud de sobreseïment i arxiu
de les actuacions corresponents a la querella per prevaricació presentada
contra l’esmentat decret.

Desestimació íntegra

En la seva resolució, la Comissió conclou que l’empresa reclamant no ha

acreditat ni provat cap dany sofert -limitant-se a indicar una quantitat

econòmica de 200.000 € no justificada-, i que no existeix, un cop revisada

detalladament la documentació de l’expedient, cap nexe causal entre

l’actuació del consistori i el resultat lesiu denunciat per Immogestió.

Els fets es remunten al mes de gener de 2014, moment en què Apartaments

Grup Immogestió SL sol·licità a l’Ajuntament de Roses el canvi de titularitat

d’una activitat d’establiment turístic. L’Ajuntament va denegar la sol·licitud

atenent el fet que la llicència de la qual disposava l’establiment fins a aquell

moment era d’aparthotel i discoteca, i no es corresponia a l’activitat

d’allotjament turístic que es volia desenvolupar. Davant aquest fet, el

consistori requerí l’empresa sol·licitant la legalització de l’establiment per al

desenvolupament de l’activitat, d’acord a la normativa d’allotjaments turístics

vigent.

En la seva valoració dels fets, la Comissió Jurídica assenyala que en el

moment en què l’alcaldia aprovà el cessament de l’activitat el 12 de

desembre de 2017, el reclamant no havia dut a terme la legalització de

l’establiment d’allotjament turístic requerit. Destaca també les reiterades

dilacions per part d’Immogestió en la presentació de documentació, que va

trigar set mesos a presentar el Projecte de seguretat contra incendis -tot i

l’advertiment d’un possible cessament de l’activitat informat pel consistori el

juny de 2016-, o set mesos més en la presentació d’un annex necessari al

projecte després del primer informe desfavorable de la Direcció General de

Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvaments (DGPEIS) de 18 de novembre de

2016. Durant tot aquest període, l’empresa reclamant va tenir l’activitat en

funcionament.

En conseqüència, el dictamen de la Comissió exposa que durant els

pràcticament tres anys que la societat denunciant va trigar a complir amb

els requeriments legals de seguretat, aquesta va ser advertida en diverses

ocasions pel consistori sobre la necessitat de complimentar la documentació

i d’executar les mesures indicades per a obtenir la llicència necessària.

Destaca que Immogestió ha exhaurit en més d’una ocasió els terminis i les

pròrrogues atorgades, fet que fa evident que la demora fins a l’obtenció de

les autoritzacions s’explica, en bona mesura, per l’actuació de la mateixa

empresa.

Per tot això, la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat conclou que amb

el decret d’alcaldia de 12 de desembre de 2017 que disposava el cessament

temporal de l’activitat -el qual es va fer efectiu entre el 12 de desembre de

2017 i el 27de febrer de 2018-, l’Ajuntament adoptà una mesura cautelar

congruent, ja que en aquell moment les instal·lacions no complien la

normativa per a l’activitat prevista i, per tant, desestima íntegrament la

reclamació de responsabilitat patrimonial interposada per Apartaments

Grup Immogestió SL.

Petició de sobreseïment

Davant el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, el consistori considera

provada la  improcedència de la denúncia per prevaricació interposada, ja

que aquest conclou que el decret d’alcaldia denunciat no ha estat en cap cas

considerat una resolució arbitrària i que cap actuació de l’expedient

administratiu es pot considerar il·lícita o il·legal des d’una vessant jurídico-

administrativa.

Conseqüentment, l’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm.

4 de Figueres la petició de sobreseïment i arxiu de les actuacions

corresponents a la querella per prevaricació presentada, en considerar que

el dictamen emès per la Comissió Jurídica Assessora avala que no es pugui

sostenir el delicte de prevaricació.
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HOME  ROSES  AJUNTAMENT  SOL·LICITUD DEL SOBRESEÏMENT DE LA QUERELLA PER PREVARICACIÓ
INTERPOSADA PER GRUP IMMOGESTIÓ
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responsabilitat presentada per Grup Immogestió contra l’Ajuntament de
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desembre de 2017 que ordenava el cessament de l’activitat d’allotjament
turístic Agi Rescator Resort. En base a aquest dictamen, s’acaba de trametre
al Jutjat d’Instrucció núm. 4 de Figueres la sol·licitud de sobreseïment i arxiu
de les actuacions corresponents a la querella per prevaricació presentada
contra l’esmentat decret.

Desestimació íntegra
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d’una activitat d’establiment turístic. L’Ajuntament va denegar la sol·licitud

atenent el fet que la llicència de la qual disposava l’establiment fins a aquell
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Petició de sobreseïment

Davant el dictamen de la Comissió Jurídica Assessora, el consistori considera

provada la  improcedència de la denúncia per prevaricació interposada, ja

que aquest conclou que el decret d’alcaldia denunciat no ha estat en cap cas

considerat una resolució arbitrària i que cap actuació de l’expedient

administratiu es pot considerar il·lícita o il·legal des d’una vessant jurídico-

administrativa.

Conseqüentment, l’Ajuntament de Roses ha tramés al Jutjat d’Instrucció núm.

4 de Figueres la petició de sobreseïment i arxiu de les actuacions

corresponents a la querella per prevaricació presentada, en considerar que

el dictamen emès per la Comissió Jurídica Assessora avala que no es pugui
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HOME  ROSES  CULTURA  PRESENTACIÓ DE LES PARELLES LINGÜÍSTIQUES D’UNA NOVA EDICIÓ DEL
VOLUNTARIAT PER LA LLENGUA A ROSES

Ahir al vespre va tenir lloc la presentació de les 22 noves parelles
lingüístiques que enguany participen en el programa Voluntariat per la
llengua a Roses. A continuació, tots els participants van poder gaudir d’una
sessió fotogràfica, a càrrec del fotògraf Àngel Reynal, i d’una visita guiada a
l’exposició “La Comunitat”, a càrrec de Pilar Farrés, comissària de l’exposició.

L’acte es va iniciar amb la presentació del regidor de Cultura, Èric Ibáñez,

que va iniciar l’acte amb un parlament de benvinguda i de presentació de

l’activitat: va fer un repàs de les tasques que es duen a terme a l’Oficina de

Català i va fer una breu reflexió sobre l’efectivitat del programa Voluntariat

per la llengua a l’hora de millorar la fluïdesa dels nous parlants de català.

Tot seguit, es van presentar les noves parelles lingüístiques i se’ls va facilitar

orientacions i material per dinamitzar les seves trobades.

A continuació, l’alcadessa de Roses, Montse Mindan, va cloure l’acte de

presentació lloant la tasca que fan les persones voluntàries, algunes de les

quals formen part del projecte des dels inicis, i agraint les ganes d’aprendre

català que tenen els alumnes de l’Oficina de Català.

La segona part de l’acte va unir llengua, fotografia i art. Mentre una part de

les parelles lingüístiques van fer de models del fotògraf Àngel Reynal (autor

de les fotografies de l’exposició “La Comunitat”), en una sessió que fusionava

fotografia i llengua, l’altra part va fer una visita guiada i comentada a

l’exposició “La Comunitat”, a càrrec de la Pilar Farrés, comissària de

l’exposició. El fil conductor d’ambdues activitats era la idea de “comunitat” i

la importància d’aquesta comunitat de persones (d’aquest públic, d’aquest

alumnes, d’aquestes parelles lingüístiques), per tancar el cercle del procés

artístic i afavorir l’acció col·lectiva.

El programa Voluntariat per la llengua és un projecte de foment de l’ús social

del català, implementat a Roses des de l’any 2004. Aquesta iniciativa s’ha

consolidat plenament a la població al llarg d’aquests 15 anys. Durant el 2019,

s’han constituït 85 parelles lingüístiques a Roses. Des de 2004 fins avui, 971.
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HOME  ROSES  POLITICA  ESQUERRA ROSES JA TÉ NOVA PRESIDÈNCIA

Ahir dilluns 25 de novembre es va celebrar l’assemblea de la secció local

d’Esquerra-Ara a Roses per tal d’escollir a la nova presidència.

L’escollida va estar la Fany Poza, que és la primera presidenta de la Secció

Local i que agafarà el relleu d’en Joan Plana, després que ell anunciés fa uns

dies la seva retirada de la seva candidatura, després d’estar 6 anys al

capdavant d’aquesta secció.

La nova presidenta

La Fany va néixer a Sta. Cruz de Tenerife l’any 1979, és militant d’ERC des del

2014 i combina la seva maternitat amb la feina que realitza com auxiliar

d’infermeria al Centre Penitenciari del Puig de les Basses, a més actualment

forma part de l’AMPA de l’escola els Grecs i va estar presidenta de Creu Roja

Joventut.
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